
 

 

 

 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ  

 Αθήνα, 7/11/2023 

 

Του:  Βασίλειου Βιλιάρδου, Βουλευτή Β1' Βορείου Τομέα Αθηνών 
  

ΠΡΟΣ: Τον κ. Υπουργό Εθνικής Οικονομίας & Οικονομικών 

   

ΘΕΜΑ:  «Διευκρινίσεις σχετικά με την ανακεφαλαιοποίηση των τραπεζών και με τον 

μη καταβληθέντα εκ των τελευταίων αναβαλλόμενο φόρο» 

 

Κύριε Υπουργέ, 
 

Εν όψει της ολοκληρωτικής αποεπένδυσης του ΤΧΣ από τις τράπεζες και έχοντας ως δεδομένο 
το ότι για την διάσωσή τους, κατά την διάρκεια ισχύος των πρόσφατων Μνημονίων, ο ελληνικός 
λαός, έχει επιβαρυνθεί με δεκάδες δις ευρώ, αφού η ως άνω διάσωση πραγματοποιήθηκε 
μέσω της χρηματοδότησης από τα χρηματικά αποθέματα του Δημοσίου, προκύπτουν εύλογα 
ερωτήματα προς απάντηση από την αρμόδια πολιτική ηγεσία. Η άνευ προηγουμένου εις βάρος 
του ελληνικού λαού παροχή χρήματος στις κερδοσκοπικές (σε επίπεδο αισχροκέρδειας)  
επιχειρήσεις του τραπεζικού τομέα είναι πρωτοφανής στα παγκόσμια χρονικά. Η δε σχετική 
μεροληπτική τους μεταχείριση από το ελληνικό κράτος είναι άγνωστο σε ποια νομικά ερείσματα 
εδράζεται, από την στιγμή που το κεκτημένο της ίσης μεταχείρισης των φυσικών και νομικών 
προσώπων ουδέποτε έχει ανασταλεί. Ως εκ τούτου, είναι ανάγκη να έχουμε μια εικόνα του 
αναλυτικού κόστους για τις ανωτέρω πληρωθείσες από το ελληνικό Δημόσιο 
ανακεφαλαιοποιήσεις, μια εικόνα του κόστους που αφορά στην αναλογία των τόκων που 
επιβάρυναν το Δημόσιο σχετικά, αλλά και μια εικόνα του κόστους για την έμμεση, προκλητική 
αναχρηματοδότηση των τραπεζών, μέσω της θεσμοθετημένα επιτρεπόμενης αποφυγής 
καταβολής φόρου εισοδήματος, δια των βολικών προς τα τραπεζικά ιδρύματα σχετικών 
νομοθεσιών.  
  

Με δεδομένα όλα τα παραπάνω,       

 

 

 
Ερωτάται ο κ. Υπουργός:  
 

1. Πόσα χρήματα δανείσθηκε συνολικά το ελληνικό Δημόσιο για να διασώσει τις εγχώριες 
τράπεζες δια των ανακεφαλαιοποιήσεων και ποιο χρηματικό κεφάλαιο επενδύθηκε σχετικά 
στην κάθε μία εξ’ αυτών; 
  
2. Με ποιο χρηματικό ποσό έναντι τόκων επιβαρύνθηκε το ελληνικό Δημόσιο για τα παραπάνω 
καταβληθέντα  χρηματικά ποσά και ποιο είναι το ποσοστό αυτού του τόκου; 
  
 
 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ
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3. Πόσος είναι ο αναβαλλόμενος φόρος που δόθηκε στις τράπεζες, τόσο συνολικά, όσο και   
για κάθε μία ξεχωριστά με τον γνωστό «νόμο Χαρδούβελη» ή με όποιον άλλο τρόπο, πόση 
αναλογία από τον ανωτέρω φόρο δεν θα πληρώνουν οι διασωθείσες τράπεζες ετήσια για τα 
κέρδη τους και για ποιο χρονικό διάστημα;  
 

 

Ο ερωτών βουλευτής 

 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ 

 




